
Artikel 8, zoals het is gewijzigd door
de aanneming van het amendement-
Witteveen-Hevinga/Van Walsem (stuk
nr. 12, I), wordt zonder stemming
aangenomen.

De artikelen 9 en 10 worden zonder
stemming aangenomen.

In stemming komt het amendement-
Van den Akker (stuk nr. 8, I herdruk).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, het CDA en de SGP voor dit
amendement hebben gestemd en die
van de overige fracties ertegen,
zodat het is verworpen.

Ik stel vast, dat door de verwer-
ping van dit amendement de andere
op stuk nr. 8 voorkomende amende-
menten als verworpen kunnen
worden beschouwd.

Artikel 11, eerste lid, wordt zonder
stemming aangenomen.

Artikel 11, tweede lid, t/m artikel 28
worden zonder stemming aangeno-
men.

Artikel 29, zoals het is gewijzigd door
de aanneming van het amendement-
Witteveen-Hevinga/Van Walsem (stuk
nr. 12, II), wordt zonder stemming
aangenomen.

In stemming komt het amendement-
Witteveen-Hevinga c.s. (stuk nr. 13).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fractie van
D66 tegen dit amendement hebben
gestemd en die van de overige
fracties ervoor, zodat het is aangeno-
men.

Artikel 30, zoals het is gewijzigd door
de aanneming van het amendement-
Witteveen-Hevinga c.s. (stuk nr. 13),
wordt zonder stemming aangeno-
men.

De artikelen 30a t/m 33 en de
beweegreden worden zonder
stemming aangenomen.

In stemming komt het wetsvoorstel.

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP en het CDA tegen dit
wetsvoorstel hebben gestemd en die
van de overige fracties ervoor, zodat
het is aangenomen.

Op verzoek van mevrouw
Witteveen-Hevinga stel ik voor, haar
motie (27170, nr. 16) van de agenda
af te voeren.

Daartoe wordt besloten.

In stemming komt de motie-
Witteveen-Hevinga c.s. (27170, nr.
15).

De voorzitter: Ik constateer, dat
deze motie met algemene stemmen
is aangenomen.

Aan de orde zijn de stemmingen
over twee moties, ingediend in het
debat over verarmd uranium, te
weten:
- de motie-Albayrak/Van ’t Riet over
een moratorium (27580, nr. 4);
- de motie-Van den Doel c.s. over de
’’remnants of war’’ (27580, nr. 5).

(Zie vergadering van 1 februari
2001.)

In stemming komt de motie-
Albayrak/Van ’t Riet (27580, nr. 4).

De voorzitter: Ik stel vast, dat 72
leden voor deze motie hebben
gestemd en 71 daartegen, zodat zij is
aangenomen.

In stemming komt de motie-Van den
Doel c.s. (27580, nr. 5).

De voorzitter: Ik constateer, dat
deze motie met algemene stemmen
is aangenomen.

Aan de orde zijn de stemmingen
over twaalf moties, ingediend in
het notaoverleg over Natuur voor
mensen, te weten:
- de motie-Dijsselbloem over ’’natuur
bij de stad’’ (27235, nr. 4);
- de motie-Dijsselbloem over
activering op zo kort mogelijke
termijn van de Wet agrarisch
grondverkeer (27235, nr. 5);
- de motie-Dijsselbloem over een
extra onteigeningstitel (27235, nr. 6);
- de motie-Dijsselbloem over een
uniform wettelijk regime voor de
gehele EHS (27235, nr. 7);
- de motie-Dijsselbloem over een
adequate organisatie van het toezicht
(27235, nr. 8);
- de motie-Schreijer-Pierik over een
volledig financieel overzicht met
betrekking tot de landinrichtings-
projecten (27235, nr. 9);

- de motie-Schreijer-Pierik over de
rietsnijders (27235, nr. 10);
- de motie-Augusteijn-Esser c.s. over
directe subsidiëring rietsnijders
(27235, nr. 11);
- de motie-Augusteijn-Esser over
informatie, voorlichting en educatie
(27235, nr. 12);
- de motie-M.B. Vos over verwerving
van alle grond voor de EHS uiterlijk
in 2010 (27235, nr. 13);
- de motie-M.B. Vos over een
intensiveringsplan (27235, nr. 14);
- de motie-Stellingwerf over het
Nationaal Programma Verspreidings-
onderzoek (27235, nr. 15).

(Zie notaoverleg van 22 januari
2001.)

De voorzitter: De motie-
Dijsselbloem (27235, nr. 5) is
ingetrokken.

Op verzoek van de heer Dijssel-
bloem stel ik voor, zijn motie (27235,
nr. 6) van de agenda af te voeren.

Op verzoek van mevrouw Vos stel
ik voor, haar motie (27235, nr. 14)
van de agenda af te voeren.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: De motie-Schreijer-
Pierik (27235, nr. 9) is in die zin
gewijzigd, dat het dictum thans luidt:

Motie

’’verzoekt de regering om de Kamer
in juni een volledig financieel
overzicht te verstrekken met
betrekking tot de landinrichtings-
projecten voor de periode tot en met
2018,’’.

Naar mij blijkt, wordt deze gewij-
zigde motie voldoende ondersteund.

Zij krijgt nr. 17 (27235).

In stemming komt de motie-
Dijsselbloem (27235, nr. 4).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks en de PvdA voor
deze motie hebben gestemd en die
van de overige fracties ertegen,
zodat zij is verworpen.

In stemming komt de motie-
Dijsselbloem (27235, nr. 7).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de PvdA, D66, het
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GPV en de RPF voor deze motie
hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
aangenomen.

In stemming komt de motie-
Dijsselbloem (27235, nr. 8).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fractie van
het CDA tegen deze motie hebben
gestemd en die van de overige
fracties ervoor, zodat zij is aangeno-
men.

In stemming komt de gewijzigde
motie-Schreijer-Pierik (27235, nr. 17).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks, de VVD, het CDA,
het GPV, de RPF en de SGP voor
deze motie hebben gestemd en die
van de overige fracties ertegen,
zodat zij is aangenomen.

In stemming komt de motie-
Schreijer-Pierik (27235, nr. 10).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, het CDA, het GPV, de RPF en
de SGP voor deze motie hebben
gestemd en die van de overige
fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-
Augusteijn-Esser c.s. (27235, nr. 11).

De voorzitter: Ik constateer, dat
deze motie met algemene stemmen
is aangenomen.

In stemming komt de motie-
Augusteijn-Esser (27235, nr. 12).

De voorzitter: Ik constateer, dat
deze motie met algemene stemmen
is aangenomen.

In stemming komt de motie-M.B. Vos
(27235, nr. 13).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van
de SP, GroenLinks en D66 voor deze
motie hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
verworpen.

In stemming komt de motie-
Stellingwerf (27235, nr. 15).

De voorzitter: Ik constateer, dat de
aanwezige leden van de fracties van

de SP, GroenLinks, de PvdA, D66, het
GPV, de RPF en de SGP voor deze
motie hebben gestemd en die van de
overige fracties ertegen, zodat zij is
aangenomen.

De vergadering wordt enkele
ogenblikken geschorst.

Aan de orde is de behandeling van:
- het wetsvoorstel Wijziging

van de Wet inburgering nieuwko-
mers houdende regels tot
aanwijzing van bijzondere
categorieën vreemdelingen ten
behoeve van inburgering
(27000).

De algemene beraadslaging wordt
geopend.

©

Mevrouw Verburg (CDA): Mevrouw
de voorzitter! Kennis van de
Nederlandse taal en van de
Nederlandse samenleving is
noodzakelijk bij elke geestelijk leider
die voor langere tijd zijn of haar
ambt in ons land uitoefent. Met deze
stelling van de regering is de
CDA-fractie het volledig eens. De
CDA-fractie onderschrijft dan ook het
doel van het wetsvoorstel, namelijk
dat vanwege redenen van groot
maatschappelijk belang, bepaalde
categorieën vreemdelingen, ook al
verblijven zij in beginsel tijdelijk in
ons land, kunnen worden verplicht
de nodige kennis van de Neder-
landse taal en samenleving te
verwerven alvorens zij hun functie of
beroep in ons land uitoefenen.

Op grond van het onderhavige
wetsvoorstel zijn het de imams en
andere geestelijke bedienaren die in
eerste instantie worden aangewezen
als een categorie van tijdelijk
verblijvenden die verplicht wordt een
inburgeringscursus te volgen.

Het belang van inburgering is
evident, maar waarom leunt de
regering zo zwaar achterover bij de
ontwikkeling van plannen voor een
imamopleiding in Nederland naar
voorbeeld van de huidige opleiding
van predikanten, duplex ordo,
simplex ordo? Daar heb ik namens
de CDA-fractie al eerder voor gepleit.
Dat voorkomt namelijk problemen
zoals wij die nu zien in Utrecht, waar
de Binnenlandse veiligheidsdienst
een imam heeft opgepakt en het land
heeft uitgezet wegens spionage voor
Libië. Een simplistische verwijzing

naar de scheiding tussen kerk en
staat voldoet hier niet. Graag hoor ik
hierop een serieuze reactie van de
minister.

Waarom worden vooralsnog
alleen geestelijke bedienaren
aangewezen? Waarom worden niet
tegelijkertijd onderwijsgevenden en
verpleegkundigen aangewezen? Ons
ontgaat de logica van de stelling dat
aanwijzing van onderwijsgevenden
en verpleegkundigen niet aan de
orde zou zijn. Juist om het grote
maatschappelijke belang te
accentueren zouden deze categorieën
naar ons gevoel zonder meer moeten
worden aangewezen, nog afgezien
van arbeidsmarktoverwegingen. Bij
beide beroepen is communicatie van
cruciaal belang voor de uitoefening
van de functie.

De motivering om verpleegkundi-
gen en onderwijsgevenden niet aan
te wijzen, is naar onze indruk niet
overtuigend. In de nota naar
aanleiding van het verslag stelt de
minister dat er momenteel geen
redenen zijn om andere categorieën
aan te wijzen. Bij de onderwijsgeven-
den is de redenering dat er op dit
moment geen reden is om in het
buitenland te werven, en over de
werving van verpleegkundigen
buiten de Europese economische
ruimte zijn specifieke afspraken
gemaakt voor de komende jaren.

Erg veel succes hebben deze
specifieke afspraken nog niet
opgeleverd. Eind vorig jaar werd met
veel publiciteit omkleed aangekon-
digd dat Zuid-Afrikaanse verpleeg-
kundigen naar Nederland zouden
komen. Die zijn hier inderdaad
gekomen, maar zeer tot onze spijt
moeten wij vaststellen dat inmiddels
10 van de 35 Zuid-Afrikaanse
verpleegkundigen die eind vorig jaar
hierheen kwamen, ontslagen zijn.
Enkelen zijn reeds teruggekeerd. De
Indonesische verpleegkundigen
hebben problemen op het gebied
van taal, sociaal-maatschappelijke
verhoudingen, omgangsvormen en
cultuur. Het is daarom de vraag of de
afspraken wel deugen. Is het niet
eenvoudiger en eenduidiger om ook
verpleegkundigen onder de
WIN-verplichting te brengen?

Er wordt op gewezen dat de
recentelijk ontstane discussie over
het al dan niet werven van verpleeg-
kundigen van buiten de Europese
economische ruimte om aan de te
verwachten tekorten op de arbeids-
markt tegemoet te komen, heeft
geleid tot het maken van afspraken
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